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Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 46/1994. (IX. 30.) OGY határozat 91 . § (1)

bekezdése alapján kérdést kívánok intézni a Vidékfejlesztési Minisztériumot vezet ő
miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium vezetőjéhez

„Milyen lépéseket tesz a Kormány annak érdekében, hogy az Európai Bizottság n e

hozzon olyan döntést, amely a magyar vet őmagok, tájfajtáink eltűnéséhez vezet?”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az EU készülő vetőmagos jogszabálya akadályozná a táj fajta vet őmagok felhasználását,

cseréjét, így komoly veszélyben vannak az érintett magyar vet őmagok is . A május 6-ai bizottsági

döntés elő tt ezért hazai civil szervezetek levelet írtak az Európai Bizottság magyar tagjának, Ando r

László biztos úrnak, kérve, hogy jelenlegi formájában ne támogassa ezt a mez őgazdasági sokféleséget

csökkentő , az óriáscégek érdekeit szolgáló javaslatot . A civilek ezzel megtették a tőlük telhetőt, de mit

tett a Kormány?

Az Arche Noah osztrák vet őmag megőrző hálózat kezdeményezésére komoly szakmai

tapasztalattal rendelkező európai civil szervezetek - amelyek több százezer európai állampolgár t

képviselnek -, 2013 folyamán két nyílt levélben hívták fel az illetékes európai biztosok figyelmét arra ,

hogy a jogszabálytervezet jelenlegi változata akadályozza a mez őgazdasági sokféleség bővítését, a



fenntartható mezőgazdaság kibontakozását és az élelmezés-biztonságot . A tervezet nem tartj a

tiszteletben a gazdálkodók mezőgazdasági sokféleséggel kapcsolatos jogait, és nem felel meg a

fogyasztók elvárásainak.

Akik értik, hogy ez mit jelenthet a magyar vetőmagokra nézve joggal vannak felháborodva ,

hiszen tudják, hogy eljöhet még azaz id ő , amikor ezen fajták a hazai termesztésben sokkal komolyab b

gazdasági súlyt is képviselhetne. Arról nem is beszélve, hogy tájfajtáink fontos szerepet kaphatna k

egy-egy település vagy régió mindennapi életében is, meghatározhatják annak jól bemutatató arculatá t

növelhetik vonzerejét .

A rendelet más tagországokban is ellenállást váltott ki a kistermel ők részéről, így van esély

nemzetközi összefogásra is . El kell érnünk, hogy a jogszabály kizárólag a szaporítóanyagok

kereskedelmi célú, nagy mennyiségben történő forgalmazására vonatkozzon . A fajtabejelentés és a

vetőmagvizsgálat közszolgáltatás formájában működjön, és legyen elérhető kisebb szereplők számára

megfizethető áron. A hatályban lévő (önkéntes alapú vagy kötelező) fajtabejelentéssel kapcsolatos ,

növényegészségügyi és minősítési követelmények ne hozzák hátrányos helyzetbe a szabadelvirágzású,

valamint az ökológiai gazdálkodás céljára vagy speciális helyi feltételekhez nemesített fajtá k

vetőmagját. Mikro- és kisvállakozásokra, valamint egyéb kisebb szereplőkre minimális címkézési

követelmények vonatkozzanak amennyiben nem szellemi tulajdonjoggal (fajtaoltalommal vag y

szabadalommal) levédett vetőmagot forgalmaznak .

Mindezek tükrében kérdezem Tisztelt Miniszter Urat : Milyen lépéseket tesz a Kormán y

annak érdekében, hogy az Európai Bizottság ne hozzon olyan döntést, amely a magya r

vetőmagok, táj fajtáink eltűnéséhez vezet?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2012 . május 6 .

Tisztelettel :

Cg L
Ma ar Zoltán
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